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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 107 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den følgende sag var: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om udøvelse af tandlægevirk- 
somhed. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4010). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 117 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

I 
Derpå foretoges: 

Tredie behandling af forslag til lov, om 
euforiserende stoffer. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
4010). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 118 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Man gik derefter til: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
indfødsrets meddelelse m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3274; udvalgets tillægsbetænkning findes i 
tillæg B. sp. 553). 

Udenfor tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til for- 
handling. 

Ordføreren (Axel Ivan Pedersen): Ved 
anden behandling af indfødsretslovforslaget 
kunne jeg meddele, at der, siden indføds- 
retsudvalget havde afsluttet sit arb ej de og 
afgivet betænkning den 22. marts, var ind- 
kommet en del ansøgninger, som var færdig- 
behandlet i ministeriet, og' at det derfor 
var muligt, at udvalget i tillægsbetænknin- 
gen sammen med indenrigs- og boligmini- 
steren ville stille yderligere ændringsforslag. 
I et længere møde, hvorunder udvalget 
har haft samråd med ministeren, har vi 
behandlet disse ansøgninger, og som det , 
fremgår af det i tillægsbetænkningen stil- 
lede ændringsforslag, indstilles yderligere 
53 ansøgere til optagelse på folketingsårets 
anden indfødsretslov. / 

Herefter bliver det samlede resultat af 
udvalgets arbejde i folketingsåret 1954-55, 
at man hår holdt 21 møder og behandlet 
1 016 sager. Af ansøgerne er tilsammen 861 
optaget på de to indfødsretslove. 91 ansø- 
gere er indstillet til afslag, og 3 sager er 
udsat til senere afgørelse, da man har ment 
det nødvendigt, at der indhentes yderligere 
oplysninger. Om de resterende ansøgninger 
kan det oplyses, at visse formelle betingelser 
må opfyldes, inden de pågældende ansøgere 
kan optages på et lovforslag. Af de oven- 
nævnte 861 personer tilhører 55 den særlige 
kategori, der falder ind under reglerne i lov 
nr. 379 af 12. juli 1946. Af egentlige naturali- 
sationer er der herefter 806; det drejer sig 
om 349 mænd og 457 kvinder. 

Med disse bemærkninger skal jeg på ud- 
valgets vegne anbefale det stillede ændrings- 
forslag og derefter lovforslaget til ved- 
tagelse. 
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Indenrigs- og boligministeren (Kjærbøl): 
Jeg takker udvalget for dets enstemmige 
indstilling. 

Som det fremgår af udvalgets betænknin- 
ger og af den ærede ordførers redegørelse, er 
det også denne gang et ganske betydeligt 
antal indfødsretsansøgninger, som udvalget 
har nået at få færdigbehandlet. Jeg vil be- 
nytte lejligheden til at takke udvalget for 
dets meget store og grundige arbejde. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes dernæst 
til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

, Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 118 stemmer; 5 
medlemmer tilkendegav, at de hverken 
stemte for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Man gik dernæst til: 

Tredie behandling af forslag til lov om 
홢 Ungdommens uddannelsesfond"s forvaltning 
og virksomhed. (Ændring af lov nr. 217 af 7. 
juni 1952). 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
3959; udvalgets tillægsbetænkning findes i 
tillæg B. sp. 675). 

Udenfor tillægsbetænkningen var der ikke 
stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Ordføreren (Per Hækkerup): Som det 
allerede blev nævnt ved lovforslagets anden 
behandling, var det udvalgets ønske at 
bringe bestyrelsens sammensætning tilbage 
til den form, den har i henhold til den 
gældende lov. Derfor kan udvalget tiltræde 

det af undervisningsministeren stillede æn- 
dringsforslag, som går ud på, at undervis- 
ningsministeriet får 2 repræsentanter i be- 
styrelsen, således at det samlede antal 
udvides fra 4 til 5 bestyrelsesmedlemmer. 

Jeg skal på udvalgets vegne anbefale tin- 
get at stemme for ændringsforslaget. 

Henry Christensen: Jeg skal på mit partis 
vegne anbefale ændringsforslaget til ved- 
tagelse. 

Rasting: Mit parti kan anbefale ændrings- 
forslaget til vedtagelse. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget som helhed sattes derefter 
til forhandling. 

Henry Christensen: Som det fremgår både 
af udvalgets første betænkning og de be- 
mærkninger, der fremsattes under anden- 
behandlingen af lovforslaget, har der været 
udført et omfattende udvalgsarbejde med 
dette forslag. Jeg tror, jeg kan sige, at mange 
i udvalget har lagt afgørende vægt på, at , 
der kunne opnås en meget vidt udstrakt 
enighed blandt de store partier her i tinget 
om gennemførelsen af et lovforslag om ud- 
videt støtte til den akademiske ungdoms 
uddannelse. Som det er det høje ting be- 
kendt, blev resultatet, at der til anden, be- 
handling kunne stilles ændringsforslag, 
hvorom der var fuldstændig enighed i ud- 
valget under hensyn til de givne parlamen- 
tariske vilkår, økonomiske forudsætninger 
m. v. Vi ved også, at man kom til det resul-. 
tat, at der under de givne forhold ikke var 
mulighed for at give nogen støtte, udover 
hvad der kan opnås i henhold til den lov, 
der blev gennemført i forrige folketings- 
samling. 

Det vakte derfor nogen undren hos mange, 
at man mellem anden og tredie behandling 
i et af vore dagblade, i 홢B. T." for den 22. 
april, har kunnet læse nogle udtalelser, 
fremsat af nogle medlemmer af forretnings- 
udvalget for, hvad man kalder gymnasiaster- 
nes nystiftede fagforening, Danske Gymna- 


